
Maros megye - Hiányzó magyar nyelvű feliratok

 Magyar  politikusainktól,  megválasztott  képviselőinktől  várja  a  Civil  Elkötelezettség  Mozgalom 
(CEMO) a kétnyelvűség megteremtésének lehetőségét térségünkben. Korábban a Marosvásárhelyi 
Napokon, most a Felső-Maros mentét népszerűsítő fesztiválon háttérbe szorult vagy épp hiányzó 
magyar  nyelvű  feliratokra  hívta  fel  a  megyei  tanács  figyelmét.  

„Sokszor egy telefonhívásba kerülne, hogy egy rendezvény szervezőbizottságát figyelmeztessék a 
város  vagy  megye  elöljárói  a  kisebbséget  is  megszólító  feliratokra,  és  magyar  vonatkozású 
programok beiktatására” – magyarázta a Civil Elkötelezettség Mozgalom elnöke, Szigeti Enikő. A 
CEMO már tavaly elkezdte,  idén pedig az Interkulturális  párbeszéd évében hangsúlyozottabban 
monitorizálja  azokat  a  rendezvényeket,  ahol  megvalósulhatna  a  különböző  kultúrák  közötti 
párbeszéd. A szervezet úgy gondolja, hogy mivel a többségi társadalom másképp gondolkodik, mint 
a  kisebbség,  gyakran  előfordul,  hogy  egynyelvűre  sikerülnek  olyan  rendezvények,  amelyek 
egyébként  nagy  és  különböző  nemzetekhez  tartozó  közösségeket  tömörítene.  

A Fedezd  fel  a  Maros  völgyét!  elnevezésű  fesztivál  kapcsán  a  CEMO  olyan  hiányosságokra 
figyelmeztette Lokodi Edit Emőkét, amelyek miatt – szerintük – nem tükröződött a vidék kulturális 
sokszínűsége. „Hiányoztak a magyar nyelvű feliratok. A bejáratnál egy nyelven szerepelt a fesztivál 
neve,  a  színpadon  kizárólag  egynyelvű  feliratokat  találtunk,  valamint  a  gyerekek  játszóterének 
bejáratánál szintén egynyelven hirdették, hogy mi van itt” – többek között ez áll abban a levélben, 
amelyet  a  CEMO  a  Maros  megyei  tanács  elnökének  címzett.  

Megkeresésünkre  Lokodi  Edit  Emőke  úgy  nyilatkozott:  a  megyei  tanács  mindössze  pénzbeli 
támogatást  nyújtott  a  fesztiválra,  őket  nem kérték fel  arra,  hogy segítsenek a szervezésben.  Az 
elnökasszony egyetértett azzal, hogy a plakátok kétnyelvűek kellett volna hogy legyenek, viszont 
úgy gondolja, meg kellene azt is vizsgálni, hogy a térségben milyen arányban élnek magyarok. A 
képviselőtestület  kimondottan  magyar  vonatkozású  rendezvényeket  is  támogat.

Szigeti Enikő úgy gondolja, hogy a Maros völgyi fesztivál nem kimondottan a helybélieknek szólt, 
hanem ugyanúgy a marosvásárhelyi magyarokat is oda kellett volna vonzania. „Valóban nehéz a 
nyelvi  jelenlétet  kivívni,  de  a  civil  szervezetekhez  és  magánszemélyekhez  képest  magyar 
politikusainknak  és  megválasztott  képviselőinknek  nagyobb  hatalmuk  lenne  ezt  úgy irányítani, 
hogy a  magyarok itthon érezzék  magukat”  –  hangsúlyozta  a  CEMO képviselője.  Hozzátette,  a 
levelet  a  prefektúrára  is  elküldik,  és  a  monitorizálást  nem hagyják  abba:  már  jelezték,  hogy a 
borfesztiválon  is  jelen  lesznek.  

Törzsök Gyopár, Vásárhelyi Hírlap 

http://erdely.ma/nyomtat.php?

what=archivum&id=41423&autoid=&mysql_table=kisregio&html_file=kis

regio.php

http://erdely.ma/nyomtat.php?what=archivum&id=41423&autoid=&mysql_table=kisregio&html_file=kisregio.php
http://erdely.ma/nyomtat.php?what=archivum&id=41423&autoid=&mysql_table=kisregio&html_file=kisregio.php
http://erdely.ma/nyomtat.php?what=archivum&id=41423&autoid=&mysql_table=kisregio&html_file=kisregio.php
http://erdely.ma/kisregio.php?id=41423&cim=maros_megye_hianyzo_magyar_nyelv?_feliratok&autoid=44738&year=2010&month=01&day=15&what=archivum

